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PORZĄDEK OBRAD: 
 

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Wizyta JM Rektora UW prof. dr. hab. Alojzego Nowaka. 
3. Informacje zespołu dziekańskiego i sprawozdanie z posiedzeń Senatu UW:  

1.03. 2023 r.  i  22.03.2023 r.  (ref. prof. dr hab. Maciej Jędrusik). 
4. Informacje na temat popularyzacji WGSR w środowiskach szkolnych (ref. dr Bożena 

Kicińska, prof. ucz.). 
5. Sprawy osobowe (ref.  dr hab. Sylwia Kulczyk, prof. ucz.) 
5.1. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zatrudnienia dr Karoliny 

Wereszczyńskiej na stanowisku starszego asystenta w grupie pracowników 
badawczo-dydaktycznych na  WGSR w Katedrze Geomatyki i Systemów 
Informacyjnych w wymiarze pełnego etatu na czas nieokreślony. 

5.2. Uchwała w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zatrudnienia dr inż. Moniki Pękalskiej 
na stanowisku adiunkta w grupie pracowników dydaktycznych na WGSR w Katedrze 
Geografii Miast i Planowania Przestrzennego w wymiarze pełnego etatu na czas 
nieokreślony. 

6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Wydziału w dniu 28 lutego 2023 r. 
7. Sprawy bieżące. 

 
Posiedzeniu Rady Wydziału przewodniczył Dziekan – prof. dr hab. M. Jędrusik.  
Prof. dr hab. M. Jędrusik powitał władze rektorskie: JM Rektora UW prof. dr. hab. 

Alojzego Nowaka, Prorektor UW ds. rozwoju prof. dr hab. Ewę Krogulec,  Prorektora UW ds. 
współpracy i spraw pracowniczych prof. dr. hab. Sambora Gruczę, Prorektora UW ds. badań 
prof. dr. hab. Zygmunta Lalaka oraz Kanclerza UW mgr. Roberta Greya. 
 
Ad 1. 
 

Dziekan zaproponował, aby większość punktów z przedstawionego porządku obrad 
została przeniesiona na kolejne posiedzenie Rady WGSR. Poprosił o zaakceptowanie 
następujacego porzadku obrad: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Wydziału w dniu 28 lutego 2023 r. 
3. Wizyta JM Rektora UW prof. dr. hab. Alojzego Nowaka. 
4. Sprawy bieżące. 

 
Poinformował, że prof. dr hab. P. Werner został członkiem Komisji Dyscyplinarnej na 

UW, a prof. dr hab. M. Solarz został powołany na członka Komitetu Prognoz PAN. 
 



W związku z brakiem uwag dotyczących zaproponowanego porzadku obrad, Dziekan 
zgłosił wniosek o jego przyjęcie oraz poprosił o uruchomienie w systemie „Ankieter” 
głosowania w tej sprawie. 

W głosowaniu jawnym, w którym wzięło udział 45 osób (dwie osoby z powodu 
problemów technicznych oddały głos przez podniesienie ręki) z 56 uprawnionych do 
głosowania, Rada Wydziału większością głosów (tak – 44; nie – 1; wstrzymuję się – 0) przyjęła 
zaproponowany porządek obrad. 
 
Ad 2. 

 
Prof. dr hab. M. Jędrusik zgłosił wniosek o przyjęcie protokołu posiedzenia Rady 

Wydziału w dniu 28.02.2023 r. Dziekan poinformował, że dotychczas nie wpłynęły uwagi do 
protokołu.  

W związku z brakiem uwag od uczestników posiedzenia, prof. dr hab. M. Jędrusik 
poprosił o uruchomienie w systemie „Ankieter” jawnego głosowania w sprawie zgłoszonego 
wniosku.  

W zarządzonym przez Dziekana głosowaniu, w którym na 56 osób uprawnionych 
uczestniczyło 45 osób, Rada Wydziału jednogłośnie (tak – 45; nie – 0; wstrzymuję się – 0) 
przyjęła protokół. 
 
Ad 3. 

 
Dziekan poprosił JM Rektora prof. dr. hab. A. Nowaka o zabranie głosu.  
Rektor prof. dr hab. A. Nowak podziękował społeczności Wydziału za zaproszenie. 

Zapowiedział, że celem spotkania jest przybliżenie sytuacji na UW oraz omówienie spraw 
dotyczących WGSR.  

Rektor podziękował Dziekanowi i społeczności Wydziału za uzyskanie w ewaluacji 
kategorii A. Dodał, że UW jest najwyżej ocenioną w ewaluacji uczelnią w Polsce, co bardzo 
wzmacnia pozycję Uniwersytetu. 

Podkreślił, że zasadniczą sprawą w działaniach mających na celu utrzymanie wysokiej 
pozycji UW jest poprawa warunków materialnych, poprawa jakości kształcenia i poziomu 
badań. Dodał, że sytuacja finansowa uczelni jest dobra. Podkreślił, że pracownicy naukowi 
doktoranci i studenci mogą liczyć na wsparcie działalności naukowej, publikacyjnej i wyjazdów 
na konferencje. 

Podał do wiadomości, że Uniwersytet bierze aktywny udział w programie 4EU+, 
również studenci z UW angażują się czynnie w działania oferowane w programie. 

Zwrócił uwagę na konieczność zwiększenia cytowalności publikacji pracowników UW, 
zwłaszcza w środowisku międzynarodowym. 

Zapewnił, że władze UW wesprą WGSR w rewitalizacji MOG. Dodał, że jest to miejsce, 
które może stać się, podobnie jak Chęciny, ośrodkiem edukacyjno-szkoleniowym dla całego 
Uniwersytetu. 

Rektor przypomniał, że realizowany jest Projekt Inteligentny Zielony Uniwersytet. Ma 
on na celu rewitalizację prowadzącą do uczynienia przestrzeni i infrastruktury Uniwersytetu 
bardziej przyjazną dla ludzi i środowiska, wdrożenie na Uniwersytecie technologii, które będą 
odpowiedzią na wyzwania związane z kryzysem klimatyczno-ekologicznym. Wyraził nadzieję, 
że w realizację programu włączą się również studenci, m.in. w zakresie propozycji zmian w 
akademikach. 



Poinformował o zasadach przyznania pracownikom podwyżek. Podkreślił, że władze 
Uniwersytetu dążą, aby podwyżka wynagrodzeń wyrównała wpływ inflacji. 

Przypomniał, że od 1.10.2023 r. zaczną odbywać się zajęcia na Wydziale Medycznym 
UW. Początkowo będzie on zlokalizowany w CNB-CH UW. W zakresie staży, praktyk 
studenckich UW będzie współpracował z Wojskowym Instytutem Medycznym, Szpitalem 
Południowym, Instytutem Onkologii, Szpitalem Bródnowskim. Dodał, że UW współpracuje 
również z WUM. Podkreślił znaczenie Wydziału Medycznego dla przyszłości UW, jego 
wizerunku w kraju i w świecie. Dodał, że Wydział Medyczny stworzy nowe możliwości 
nawiązywania współpracy między naukowcami z różnych dyscyplin naukowych.   

Dziekan podziękował za dostrzeżenie awansu naukowego pracowników WGSR w obu 
dyscyplinach prowadzonych na Wydziale oraz za obietnicę wsparcia w rewitalizacji MOG. 

Prorektor prof. dr hab. E. Krogulec przypomniała, że z Wydziału zostały przekazane do 
centrali UW wnioski z prośbą o naprawę poddasza w Pałacu Uruskich-Czetwertyńskich i 
instalację windy. Wnioski te zostały przekazane zespołowi kanclerskiemu do realizacji. 

Prorektor podziękowała pracownikom WGSR za udział w komisjach i zespołach 
dotyczących działań proekologicznych. Podkreśliła, że Wydział szeroko włącza się w 
inicjatywę Zielonego Inteligentnego Uniwersytetu. 

Kanclerz R. Grey poinformował o postępach prac remontowych w budynkach 
należących do WGSR.  

Rektor dodał, że władze uczelni utworzyły grupę remontowo-budowlaną, która będzie 
prowadzić prace na terenie Uniwersytetu, w tym w budynkach WGSR. 

Prorektor prof. dr hab. Z. Lalak podkreślił wysoką pozycję geografii prowadzonej na 
UW w Polsce i za granicą. W rankingach dziedzinowych QS geografia znalazła się w 
przedziale 151-200. 

Poinformował, że wkrótce będzie przeprowadzona ocena stanu dyscyplin na UW oraz 
ich próbna ewaluacja. 

Oceniany będzie również IDUB. Został już powołany przez Ministra komitet mający 
dokonać oceny stanu realizacji zamierzeń Programu IDUB. 

Prorektor zachęcał do zapoznawania się z ofertą Programu oraz do korzystania ze 
środków IDUB. Poprosił o kierowanie do Biura Prorektora uwag i propozycji dotyczących tego 
programu. 

Rektor prof. dr hab. A. Nowak zwrócił uwagę na znaczenie awansu naukowego 
doktorów habilitowanych na stanowisko profesora uczelni i zachęcał do wnioskowania o 
zatrudnienie na stanowiska profesora uczelni pracowników mających znaczące osiągnięcia.  

Poinformował, że został wydłużony wiek pełnienia niektórych funkcji na uczelniach do 
70 roku życia. 

Prorektor prof. dr hab. S. Grucza poinformował, że zmiany w prawie pracy 
wprowadzają możliwość pracy zdalnej. Uniwersytet Warszawski chce skorzystać z 
doświadczeń tego rodzaju pracy wyniesionych z okresu pandemii. Dodał, że w kwietniu 
zostaną opracowane zasady pracy zdalnej na UW. 

Prorektor zakomunikował, że UW jest zaawansowany we wprowadzaniu cyfrowego 
obiegu dokumentów. Poza funkcjonującymi od dawna USOS i SAP, wprowadzone zostało 
elektroniczne wnioskowanie o urlop. Wdrażany jest również system elektronicznego obiegu 
faktur. W planach jest wprowadzenie elektronicznego składania wniosków dotyczących 
dodatków funkcyjnych, zadaniowych oraz wniosków zatrudnieniowych. 
 
Ad 4. 

 



Dziekan poprosił o zgłaszanie pytań, uwag do zaprezentowanych informacji.  
Dr hab. W. Dziemianowicz, prof. ucz. zwrócił uwagę na zatrudnianie naukowców z 

Ukrainy na UW i wyraził przekonanie, że warto byłoby wzmocnić działania w tym kierunku. 
Wyraził pozytywną opinię dotyczącą planów rewitalizacji MOG i remontu poddasza w 

budynku WGSR. Zwrócił uwagę na potrzebę włączenia do inwestycji remontowych wymiany 
drzwi wejściowych do budynku Wydziału. 

Odniósł się do informacjach na temat podwyżek dodając, że ich wysokość nie pokrywa 
wzrostu cen. 

W odniesieniu do programu Inteligentny Zielony Uniwersytet przedstawił propozycję 
stworzenia koncepcji wprowadzenia zmian w przestrzeni, w której obecnie funkcjonuje 
społeczność Wydziału, bez konieczności budowy dodatkowych powierzchni. Zaproponował 
zagospodarowanie tej przestrzeni w sposób zgodny ze Strategią WGSR, m.in. ograniczając w 
budynku skutki zmian klimatycznych.  

Zapytał jaka jest wizja władz uczelni w zakresie działań mających zachęcać młodych 
ludzi, aby przychodzili na studia, a później zostawali na uczelni. 

Zwrócił uwagę na konieczność wspierania pracowników w ich dążeniach do spełniania 
wysokich wymagań naukowych. Dodał, że w tym kontekście ważny jest kapitał strukturalny, 
ponieważ bez niego kapitał intelektualny będzie się pomniejszał. 

Rektor prof. dr hab. A. Nowak wyjaśnił, że UW przygotował pakiet wsparcia dla 
naukowców i studentów z Ukrainy, który jest wykorzystywany w około 5%. Najwięcej osób 
skorzystało z propozycji nauki języka polskiego. 

Rektor zaprosił dr hab. W. Dziemianowicza, prof. ucz. do zespołu ds. programu Zielony 
Inteligentny Uniwersytet. Przychylił się do zgłoszonych przez Niego pomysłów dotyczących 
zagospodarowania przestrzeni.  

Zgodził się, że ważna jest wizja pozostawania studentów na uczelni. Poinformował, że 
Uniwersytet chce promować najlepszych i 20% najlepszych doktorantów otrzymuje podwójne 
stypendium doktoranckie. Został również ogłoszony program stypendialny dla doktorantów. 

Na pytanie prof. dr. hab. A. Kowalczyka, czy dla uczelni jest korzystne zatrudnianie 
pracowników na stanowisku profesora uczelni zarówno ze stopniem doktora habilitowanego 
jak i doktora, Rektor odpowiedział twierdząco. Ponadto prof. dr hab. A. Kowalczyk zapytał, czy 
jest możliwość wprowadzenia systemowego zmniejszenia obciążenia dydaktycznego. 

Prof. dr hab. A. Nowak odpowiedział, że taka opcja jeszcze nie została 
przedyskutowana, ale widzi potrzebę jej rozważenia i wprowadzenia. Dodał, że zdaje sobie 
sprawę, że są kierunki o dużym obciążeniu zajęciami zarówno studentów, jak i pracowników.  

Dr hab. A. Magnuszewski, prof. ucz. odniósł się do wypowiedzi na temat podniesienia 
wskaźników cytowalności pracowników UW. Zwrócił uwagę, że w tym celu dobrze jest 
publikować w czasopismach o formule Open Access, jednak jest to kosztowne. Zapytał czy 
nadal na UW będzie finansowane publikowanie w czasopismach Open Access i czy będą 
jakieś ograniczenia w przyznawaniu środków w tym zakresie. 

Prorektor prof. dr hab. Z. Lalak zapewnił, że w ramach Programu IDUB bez zmian jest 
finansowany Open Access. Dostępne są też publiczne repozytoria, które nie wymagają 
nakładów finansowych. Wspierane są głównie wysoko punktowane czasopisma, przy czym 
jest brane pod uwagę, że w różnych dziedzinach różne są progi punktacji czasopism. Prorektor 
zaznaczył, że każdy przypadek jest rozpatrywany indywidualnie, jednak istotne jest, aby 
wydatki przekładały się na wzrost prestiżu UW. 

Rektor prof. dr hab. A. Nowak podkreślił, że dobre publikacje muszą się znaleźć w 
przestrzeni publicznej. Dodał, że rozszerzenie oferty czasopism dostępnych w wersji 
elektronicznej w BUW będzie zależne od poziomu korzystania z tych wydawnictw. 



Mgr U. Nikitin zwróciła uwagę, że pracownicy administracji są ważnym elementem 
funkcjonowania UW. Podkreśliła kompetencję i życzliwość pracowników biur administracji 
centralnej UW. Dodała, że jest jeszcze miejsce na poprawę funkcjonowania administracji 
uczelni. Poprosiła o wyjaśnienie, czy wśród pracowników, którzy otrzymują wsparcie na 
wyjazdy konferencyjne znajdą się również pracownicy administracji. Zaznaczyła, że IDUB 
przyczynił się do wzrostu wskaźników sukcesu projektów składanych do NCN. 

Poprosiła o rozważenie powołania w administracji centralnej sekcji zajmującej się 
wyliczaniem wynagrodzeń w projektach. 

Prorektor prof. dr hab. S. Grucza poprosił o przedstawienie szczegółów tej propozycji. 
Student J. Wojciechowski pochwalił warunki dydaktyczne dla studentów oraz warunki 

dla inicjatyw studenckich na WGSR. Odniósł się do tworzenia przyjaznej przestrzeni oraz 
informacji o prowadzonych w budynku Wydziału remontach, zgłaszając propozycję stworzenia 
pomieszczenia socjalnego dla studentów.  

 
 Prof. dr hab. M. Jędrusik podziękował władzom UW za przybycie i przedstawienie 
informacji na temat inicjatyw podejmowanych na Uniwersytecie oraz osiągnięć społeczności 
uczelni. 
 Podziękował również członkom Rady Wydziału za udział w obradach, a następnie 
zamknął posiedzenie Rady WGSR. 
 
 
 
 
   

 
SEKRETARZ            DZIEKAN 

 

 

(mgr Joanna Miętkiewska-Brynda)    (prof. dr hab. Maciej Jędrusik) 
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